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 بهرام محمدی 
خانه ی تاریخی صدرزاده. خانه ای بزرگ و پر 
دالان و نمادی است از تاریخ معاصر سیرجان 
است. خانه ای  ثبت میراث فرهنگی شده  که 
که گویا محل اقامت یک شب رضاخان بوده 
خانه ی  این  ایران.  از  تبعیدش  هنگامه ی  در 
واقع شده در انتهای خیابان انقلاب، چندیست 
توسط شرکت صنعتی معدن گل گهر خریداری 
شده و با هزینه ی گل گهر و مشارکت شرکت 
تازگی  به  اما  است  در حال مرمت  نظم آوران 
اشتراک گذاری  از همشهریان سیرجانی با  یکی 
مرمت  شیوه ی  به  خانه،  این  از  عکس هایی 

انتقاداتی کرد. 
معماریست.  دانش آموخته ی  مدنی  جواد 
نیست،  مرمت  تخصصش  دارد  تاکید  که  او 
تاریخی  خانه ی  مرمت  روش  به  انقلت هایی 
مصالح  از  استفاده  مثل؛  می آورد  صدرزاده 
امروزی و ناهم خوان با بافت اصیل خود بنا از 
قبیل سیمان و همین طور نامتناسب بودن رنگ 
اندود شده بر گنبدها و رنگ آجرها با  روکش 
اجزای دیگر بدنه ی ساختمان که از قدیم به جا 
مانده است. مدنی همین طور بر این ابهام تاکید 
گروه یا شرکت  دارد که مشخص نیست چه 
اینکه  و  دارد  برعهده  را  کار  مرمتی  تخصصی 
آیا تخصص و مجوز لازم را دارد و آیا نظارت 
مداومی از سوی اداره میراث فرهنگی بر کار آنها 

می شود؟
دیگر  از  خدمتی  مصطفی  اما  مقابل  در 
همشهریانی که در همین حوزه هم کار عملی 
کرده؛ چندان با این انتقادها همراه نیست. او 
معتقد است که به دلیل هزینه ها و مشکلات 
در  سیمان  مثل  مصالحی  از  نمی توان  دیگر 
مرمت استفاده نکرد و فقط مهم است که از 
این مصالح به طور علنی و در نما استفاده نشود. 
از  ارگ بم را مثال می زند که پس  خدمتی 
زلزله با بتون آرمه بازسازی شد و فقط روکش و 
روی های از خشت و گل و کاهگل بر آن پوششی 
شد برای دو هدف. هم حفظ هویت بنا و هم 
در عین حال ماندگاری اش. او درباره ی گنبدهای 
خانه ی صدرزاده نیز بر همین نظر است. اینکه 
با سیمان یا حتی ایزوگام محفوظ شود چندان 
این است که روی  اهمیت ندارد و فقط مهم 
آن، نمای آجری یا کاهگلی متناسب با بافت بنا 

کشیده شود. 
تخصصی  اندازه ای  تا  بحث  کار  اینجای  تا 
می شود و گویا به صورت علمی و نظری نیز در 
گاه حتی متضادی  مبحث مرمت مکتب های 

برخی  در  انگار  و  دارد  وجود  دانشکده ها  در 
گرایش ها گاه حتی کوچکترین مرمت را تجاوز 
به هویت سازه ی تاریخی می دانند و بهترین کار 
را نگهداری از سازه در همان شرایط باقیمانده اش 
به صورت گلخانه ای اعلام می کنند. روشی که 
است  در  سازه های چندهزار ساله پیاده شده 
اما هرکدام از این مکاتب در مکان های تاریخی 
مختلف کاربرد خود را دارند و در همه جای دنیا 
سازه های تاریخی برسرپا مانده مثل برج ایفل را 

مرمت مکرر می کنند.
درباره  ابهام ها  شدن  روشن  برای  پاسارگاد 
خانه تاریخی صدرزاده به سراغ جعفری رییس 
اداره میراث فرهنگی سیرجان می رود تا چند و 
چون مرمت این خانه ی تاریخی در سیرجان را 
او جویا شود. جعفری می گوید؛ نام شرکتی  از 
خانه ی  در  را  اجرای عملی مرمت  که مسئول 
صدرزاده به عهده دارد »عمارت خورشید« است. 
شرکتی که به گفته ی جعفری با مجوز رسمی 
میراث فرهنگی مشغول به کار است. جعفری 
معتقد است شرکت مورد نظر کارش را حرفه ای 
انتخاب شده  و جنس مصالح  انجام می دهد 

برای خانه با بافت قدیمی اش سازگاری دارد و 
این را کارشناسان میراث تایید کرده اند. او امکان 
بازدید برای عموم را تا پایان مرمت خانه ناممکن 
می داند اما می گوید خبرنگاران یا دوست داران 
میراث فرهنگی و یا محصلان رشته ی معماری 
می توانند با هماهنگی اداره میراث، برای بازدید 
به آنجا سر بزنند. جعفری در مقابلِ دغدغه ها 
خانه  برای  که  اتفاقی  از جنس  نگرانی هایی  و 
سعیدی روبه روی یخدان ها افتاد را به رسمیت 
می شناسد و به حق می داند. اینکه دور تا دور 
سنتی  بافت  به  نامربوط  کلاس های  خانه  آن 
خانه ی سعیدی ایجاد شد و همین طور دانشگاه 
آزاد با کشیدن دیواری بلوکی و بیگانه با هویت 
معماریِ بنا به گرد آن خانه، در عمل هم مردم 
آن خانه محروم کرد و هم گویی  از دیدن  را 
بر چهره ی آن بافت تاریخی نقابی زشت کشید.  
جعفری قبول دارد که آن کار در خانه ی روبه روی 
یخدان ها اشتباه بوده و در دوره ی مدیریت او 
هم نبوده است. او تاکید دارد که این اشتباه 
قرار نیست در خانه ی صدرزاده تکرار شود: »نه 
سازهای بیگانه از بافت تاریخی خانه به خانه ی 
صدرزاده اضافه می شود و نه قرار است مردم 
این خانه  کنند.  آن محروم  از نعمت دیدار  را 
آینده  در  و  می شود  موزه ی سنگ  به  تبدیل 
بازدید از آن مثل همه ی موزه ها برای همگان 

آزاد است«. عکس: امین ارجمند | پاسارگاد

نگرانی هاودغدغه هادرجریان مرمت خانه تاریخی صدرزاده

اتفاق تلخ خانه سعیدی تکرار نشود
 رییس میراث فرهنگی سیرجان: جنس مصالح انتخاب شده برای مرمت خانه با بافت قدیمی اش سازگاری دارد

توجه ويژه شهرداري به حضور حداكثري مردم در انتخابات ١٤٠٠

جانمايي  از  سيرجان  شهرداری  روابط عمومی  مدير 
نامزدهاي  تبليغات  در سطح شهر جهت  بنر  تابلو   ۳۰
رياست جمهوري  برای انتخابات ٢٨ خرداد ماه در اين 

شهر خبر داد.
به گزارش واحد خبر و امور رسانه مديريت ارتباطات 
با  قليچ خاني  محمدرضا  مهندس  سيرجان  شهرداري 
اشاره به اينکه هماهنگی های لازم برای تبليغات رسمی 
اظهار  است،  شده  انجام  سيرجان  حوزه  در  انتخابات 
هرچه  برای  توان  تمام  با  سيرجان  شهرداری  داشت: 

بهتر برگزارشدن اين انتخابات تلاش خواهد نمود.
وی با بيان اينکه تمهيدات لازم برای تبليغات رسمی 
اقدام  فراهم شده گفت: شهرداری سيرجان  کانديداها 
به ايجاد ۳۰ تابلو بنر تبليغاتی بزرگ براي نامزد هاي 
گسترده  حضور  راستاي  در  رياست جمهوري  محترم 
و  ميادين  در  رياست جمهوري  انتخابات  در  شهروندان 

معابر اصلی سطح شهر نمود.
قليچ خاني با ذکر اينکه شهرداری سيرجان امکانات 
لازم برای تبليغات کانديداهاي محترم را فراهم نموده 

تاييد صلاحيت شده  از کانديداهای  ابراز داشت:  است 
شوراي اسلامي شهر تقاضا می شود تا اخلاق انتخاباتی 
از جلوی  غير  بنر  از نصب هرگونه  و  نمايند  رعايت  را 
انتخابات  تبليغات  قانون  با  مغاير  کانديداها  ستاد 

می باشد خودداری نمايند.
دوره  سيزدهمين  برگزاری  به  اشاره  با  قليچ خاني 
شوراهای  دوره  و ششمين  رياست جمهوری  انتخابات 
جاری  سال  ماه  خرداد   ٢٨ در  روستا  و  شهر  اسلامی 
با حضور حداکثری خود در  ايران  گفت: ملت سرافراز 
انتخابات خرداد ماه، با عزمی جزم گام های بلندی در 

راه توسعه کشور بر خواهد برداشت.
وی با بيان اينکه آنچه مهم است حضور و مشارکت 
مردم در انتخابات است، ابراز داشت: در اين زمينه قطعاً 
ارگان ها در راستای  با ساير  شهرداری سيرجان همراه 
می کنند،  فعاليت  انتخابات  در  مردم  حضور حداکثری 
انتخابات  برگزاری  برای  سيرجان  شهرداری  تمهيدات 
برای  تبليغاتی  فضای  آماده سازی  همچنين  و  باشکوه 

تمامی کانديداها را تشريح کرد.

گفت:  سيرجان  شهرداری  روابط عمومي  مدير 
شهرداری سيرجان تمهيدات مناسبی برای فعاليت های 
با  انتخابات،  اين  در  شرکت کننده  داوطلبان  تبليغاتی 
محيطی،  تبليغاتی  فرصت های  عادلانه  توزيع  هدف 
جلوگيری از نازيبايی های بصری و حفظ سيمای شهری 

در نظر گرفته است.
انتخاباتی  تبليغات  ساماندهی  ستاد  تشکيل  به  وی 
مناسب  تبليغات  تأثير  به  توجه  با  گفت:  و  کرد  اشاره 
شهرداری  انتخابات؛  در  شکوه  با  و  بيشتر  حضور  در 
تبليغات  ساماندهی  ستاد  تشکيل  به  نسبت  سيرجان 
انتخابات اقدام و تا کنون جلسات مداوم و منظمی در 

اين خصوص برگزار کرده است.
وی تصريح کرد: شهرداری سيرجان  تلاش می کند 
به منظور افزايش حداکثری شهروندان در انتخابات از 
راستا  همين  در  نکند  دريغ  حمايتی  و  کوشش  هيچ 
شعارهاي  مضمون  با  شهري  بيلبورد   ۵۰ تاکنون 
فرهنگي انتخابات و حضور گسترده مردم در انتخابات 

در سطح شهر نصب شده است.
نامزدها  همه  اميدواريم  کرد:  تاکيد  پايان  در  وی 
کمک  انتخابات  پرشکوه  برگزاری  به  قانون  رعايت  با 

آينده شاهد  در  را  آن  مثبت  ثمرات  انشاالله  تا  نمايند 
باشيم.

حمل اثاثیه منزل، مبلمان، كالای تجاری، صنعتی و غیره
 با مجوز رسمی و  بیمه معتبر
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09139473880    سلطانی)قدیم(

بــه اطــلاع مالــکان و متصرفــان پلاک هــا و فروعــات 4739 اصلــی بخــش 36 واقــع در 
خرم آبــاد می رســاند اداره کل راه و شهرســازی اســتان کرمــان دادخواســتی بــه شــماره بایگانــی 
ــه رای  ــراض ب ــوع اعت ــا موض ــده 140021920000518193 ب ــماره پرون 0000191 و ش
قاضــی هیئــت حــل اختــلاف قانــون تعییــن تکلیــف اختلافــات اراضــی موضــوع اجــرای مــاده 
56 قانــون جنگل هــا و مراتــع مبنــی بــر تعییــن 39 هکتــار بــه عنــوان مســتثنیات بــه طرفیــت 
مســکن ساحل گســتر ســیرجان)در حــال تصفیــه(- مصطفــی گرامی- کشــت و صنعت خوشــک 
)در حــال تصفیــه(- ســرور معین وزیــری- ســیما معین وزیــری- ســنبل معین وزیــری- کلیــه 
ــه  ــار هــزار و هفتصــد و ســی و ن متصرفیــن و مالکیــن اراضــی تحــت پلاک هــا و فرعــات چه
اصلــی بخــش 36 کرمــان- محمد حســین نکوئــی- علــی قلی پــور- مارال پیشــرو کویــر- همای 
معین وزیــری- هوشــنگ معین وزیــری مطــرح نمــوده اســت کــه در شــعبه دوم دادگاه حقوقــی 

ســیرجان در تاریــخ 1400/05/04 ســاعت 9:00 صبــح وقــت رســیدگی دارد. اشــخاص 
ذی حــق نســبت بــه اراضــی یاد شــده مشــخصات خــود را بــه همــراه تصویــری مصــدق از کارت 
ملــی و اســتناد مثبــت مالکیــت بــه همــراه نقشــه یو تــی ام از زمیــن تحــت تصــرف خویــش و 
لایحــه دفاعــی از طریــق دفاتــر خدمــات قضایــی بــه دفتــر دادگاه یاد شــده ارســال نماینــد تــا 
از تضییــع حقوقــی احتمالــی مالــکان پیشــگیری شــود. تاکیــد می شــود نظــر بــه شــیوع بیمــاری 
کرونــا از مراجعــه مســتقیم بــه دادگاه خــودداری شــود و لایحــه دفاعــی بــه همــراه مســتندات 
ــا  ــود و حتم ــال ش ــر دادگاه ارس ــه دفت ــت و ب ــی ثب ــات قضای ــر خدم ــق دفات ــده از طری یادش
متقاضــی در ســامانه ثنــا ثبت نــام نماینــد تــا اطلاع رســانی از خدمــات قضایــی ســریع تر و بــه 

موقــع صــورت پذیــرد.
رنجبر- مدیر  دفتر شعبه دوم حقوقی سیرجان

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقــای محمدعلــی افســری با ارائه دو برگ استشــهادیه از دفتر اســناد رســمی شــماره 150 ســیرجان 
مدعــی اســت کــه ســند مالکیــت 8 ســهم مشــاع از 96 ســهم ششــدانگ پــلاک 151 فرعــی از 2119 
اصلــی واقــع در بخــش 36 کرمــان بــه نــام آقــای محمدعلــی افســری ثبــت و ســند مالکیــت صــادر و 
تســلیم گردیــده اســت کــه بــه علــت جابه جایــی مفقــود گردیــده، لذا بــه دســتور تبصره یــک اصلاحی 
مــاده 120 آیین نامــه قانــون ثبــت مراتــب جهــت اطــلاع مــردم آگهــی می شــود تــا هرکــس مدعــی 
انجــام معاملــه یــا وجــود ســند مالکیــت نــزد خــود می باشــد، ظــرف مــدت 10 روز از تاریــخ انتشــار 
روزنامــه گواهــی اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم دارد. در غیــر ایــن صــورت پــس از ســپری 
شــدن مــدت قانونــی و عــدم واخواهــی ســند مالکیــت المثنــی بــه  نــام مالــک صــادر خواهــد شــد. 
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 هدی رضوانی
تیرماه ۹۸ یک سری اقدامات اولیه در خصوص 
شد.  انجام  سیرجان  در  پزشکی  رشته  راه اندازی 
آماده شد و در گزارشی  بعضی زیرساخت ها هم 
با   ۹۸ مردادماه  در  پاسارگاد  هفته نامه  در  که 
عنوان چشم به راه مهر منتشر شد؛ مردم سیرجان 
آماده بودند تا در مهرماه پیش رو رشته پزشکی 
به مجموعه رشته های دانشگاهی سیرجان اضافه 
شود اما این اتفاق نیفتاد و همچنان چشم به راه 
مهر باقی ماندیم. مدتی بعد دکتر محمدی رییس 
دانشکده علوم پزشکی سیرجان در صحبت هایی 
با رسانه های محلی، مجدداً راه اندازی رشته پزشکی 
در دانشکده علوم پزشکی سیرجان را با پذیرش ۲۵ 
الی ۳۰ دانشجو به شهروندان نوید داده بود. این بار 
هم در بازرسی هایی که از سوی وزارتخانه انجام شد 

زیرساخت ها مورد تایید قرار نگرفت و دانشکده 
علوم پزشکی سیرجان در بهمن ماه ۹۹ هم نتوانست 
رشته پزشکی را حتی به عنوان زیر مجموعه ای از 

دانشگاه علوم پزشکی کرمان راه اندازی کند. 
 بازرسان دوباره به سیرجان آمدند

بررسی  برای  بازرسان  هم  باز   ۱۴۰۰ سال  در   
زیرساخت های لازم به منظور راه اندازی رشته پزشکی 
به سیرجان سفر کردند. موسی نصرالله پور معاون 
توسعه مدیریت و منابع دانشکده علوم پزشکی 
در خصوص حضور بازرسان وزارتخانه در سیرجان 
می گوید: پیرو پیگیری های به عمل آمده توسط 
مسئولان دانشکده علوم پزشکی مبنی بر راه اندازی 
رشته پزشکی در این دانشکده برای دومین بار شورای 
آموزش پزشکی و گروه گسترش آموزش پزشکی از 
طرف معاونت آموزشی وزارت متبوع برای بررسی و 

امکان سنجی دایر کردن رشته پزشکی به سیرجان 
آمدند و طی بازدیدی که چهارشنبه ۱۲ خردادماه از 
زیرساخت های دانشکده پزشکی داشتند نتیجه را 
اعلام خواهند کرد. وی در خصوص موفقیت آمیز 
نبودن راه اندازی رشته پزشکی در بازدیدهای قبلی 
را  نواقصی  قبلی  بازدید  در  کارشناسان  می گوید: 
این فاصله به دنبال برطرف  متذکر شدند که در 
کردن آن ها بودیم و خوشبختانه در بازدید اخیر 
بالغ بر ۹۰ درصد نواقص دوره قبل برطرف شده بود 
و با توجه به نظر مثبتی که در حوزه های مختلف 
بهداشتی، بیمارستانی و به ویژه بخش آموزش از 
سوی کارشناسان عنوان شد و زیرساخت هایی اعم 
از آزمایشگاه ها، ساختارهای فیزیکی، سخت افزاری و 
نرم افزاری که با حداقل نواقص ایجاد شده اند؛ امید 
آن می رود بتوانیم دید مثبت کارشناسان را جذب 

کرده و مجوز رشته پزشکی برای شهرستان سیرجان 
صادر شود.

معاون توسعه مدیریت و منابع دانشکده علوم 
موجود  نواقص  خصوص  در  سیرجان  پزشکی 
خاطرنشان می کند: در بازدید دوره قبل کارشناسان 
فیزیکی  فضای  آزمایشگاه،  امکانات  از  برخی  به 
دانشکده و امکانات نرم افزاری و سخت افزاری ایراد 
گرفته بودند که تمام تلاش خود را به کار گرفتیم 
تا در فاصله دو بازدید نواقص موجود مرتفع شود و 
بتوانیم رضایت خاطر کارشناسان مربوطه را جلب 

نماییم.
کارشناسان  نهایی  نظر  اعلام  زمان   

مشخص نیست
از  آیا  که  این سوال  به  پاسخ  نصرالله پور در 
نظر تامین اساتید و اعضای هیئت علمی مشکلی 

اعضای  تعداد  می گوید:  داشت؟  نخواهد  وجود 
ولی  بود  کم  قبل  دوره  بازدید  در  هیئت علمی 
که برگزار  اخیر  خوشبختانه در یکی دو فراخوان 
کردیم تعداد اعضای مورد نیاز برای هیئت علمی 
جذب شده و در رشته علوم پایه هیچ مشکلی 
فاصله  در  فراخوان  دو  اساس  همین  بر  نداریم. 
بازدید قبلی تا ۱۲ خرداد ۱۴۰۰ منتشر شد که منجر 
به جذب و تکمیل اعضای هیئت علمی با حدنصاب 
راه اندازی  با  شد.  نیاز  مورد  علمی  توانمندی های 
رشته پزشکی برکات زیادی به شهر سیرجان خواهد 
رسید از جمله جذب نیروهای فوق تخصصی که 
می تواند اتفاقات خوبی را در شهرستان رقم بزند. 
وی با اشاره به اینکه باید منتظر اعلام نظر نهایی 
کارشناسان ماند، در خصوص زمان اعلام این نتیجه 
می گوید: نتیجه گزارش را به واحد گسترش وزارت 

علوم ارسال می کنند تا بررسی کارشناسی روی آن 
انجام شود و پس از آن، نتیجه نهایی را به صورت 
مکتوب به دانشکده علوم پزشکی سیرجان ابلاغ 
خواهند کرد. مدت زمان این اتفاق بستگی به نظر 
کارشناسان دارد. دوره قبل حدود سه ماه به طول 
انجامید. برای این دوره امیدواریم کار عملیاتی شود 
و اگر نظر کارشناسان مثبت است بتوانیم برای اول 
مهرماه پذیرش دانشجو داشته باشیم. تحقق این 
خواسته منوط به این است که همه ادارات، نهادها 
و سازمان ها برای راه اندازی رشته پزشکی همکاری 
لازم را با دانشکده علوم پزشکی سیرجان داشته 
باشند تا این دفعه بتوانیم به صورت عملی و واقعی 
پذیرش دانشجوی پزشکی در دانشکده علوم پزشکی 

سیرجان را از اول مهرماه ۱۴۰۰ انجام دهیم.
حدود سه سال است که دانشکده علوم پزشکی 

این  سیرجان به دنبال راه اندازی رشته پزشکی در 
دانشکده است. این که در بازدیدهایی که از سوی 
برخی  هنوز  می شود  انجام  وزارتخانه  کارشناسان 
نواقص وجود دارند که باید برطرف شوند تا سیرجان 
قابلیت پذیرش دانشجوی رشته پزشکی را داشته 
باشد، نشان می دهد باید بیش از پیش آماده بود و با 
دقت بیشتری به رفع نواقص موجود پرداخت. یک 
کار زیربنایی انجام داد و همه جوانب امر را سنجید، 
که اگر این کارها انجام نشود چه بسا در مهرماه 
۱۴۰۰ هم نتوانیم پذیرش دانشجوی رشته پزشکی را 
داشته باشیم.  اگر زیرساخت های لازم برای راه اندازی 
آن به صورت اصولی در نظر گرفته نشود، وزارتخانه 
هرگز بر سر راه اندازی آن ریسک نخواهد کرد و باید 
حالا حالاها منتظر راه اندازی این رشته در سیرجان 

باشیم.

بازرسان برای بررسی زیرساخت های رشته پزشکی برای سومین بار به سیرجان سفر کردند

سه ماه انتظار تا اعلام نظر نهایی


